
中国核心期刊(遴选)数据库收录期刊

lue Engineering

中国商界文联会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会

中国高等教育学会价值工程分会⋯
中 国期刊 网 全文收录期刊
中国学术期刊(光盘版)

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据一数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

㈣删㈣删㈩咖’

ISSN 1006．4311

CNl3-1085／N

JIAZHI GONGCHENG

2020囝
上旬刊(总第567期／第39卷)

万方数据



目 录
* 价值管理 *

管理层权力对企业价值的影响研究 朱艳芹（1）
市政工程管理质量与控制体系的建立及完善对策 马洁 等（4）
性别视角下电商扶贫的效用及反思 刘美一 等（6）
抚州市旅游产业融资方式研究 袁志华 等（8）
当前煤矿机电管理中的问题探析 钟凯（11）
浅议建筑工程管理中的风险管理 张国发（13）
基于 SEM的垃圾分类影响因素关系研究 孔维伟（15）
水电工程合同管理中变更索赔存在的风险和对策 成果（17）
绿色建筑工程造价预算成本控制分析 闫华丽（19）
工程造价全过程控制中存在的问题及对策 王馥静（22）
PPP模式下垃圾焚烧发电项目决策流程优化的思考 卢海宇（24）
房地产企业工程项目精细化管理探讨 李士江（26）
信息化提高消防监督工作的策略研讨 赵衍宁（28）
优化营商环境下建设单位履行主体责任的研究 白睿祖 等（30）
基于灰色聚类法的建筑施工安全管理评价 范贤贤（32）
建设项目的后评价咨询服务难点与对策研究 戢建涛（36）
环境监察执法效能现状分析及提升对策 耿毅刚（38）
城市生态环境保护与可持续发展探析 沈淑霞 等（40）
基于全面控制下的地铁施工物资管理分析 袁峰（42）
混合支付下次品库存管理策略研究 吴茸怡 等（44）
家族企业公司治理、社会信任与企业绩效关系研究综述

江蕊（48）
精准视角下的乡村旅游致富路 郑贤珊 等（51）
针对某特定客户群的电信客服系统建设项目的进度管控研究

肖文飞 等（53）
基于消费者认知调查的瑞幸咖啡营销模式创新性分析

王天硕 等（59）
桥梁施工管控策略分析与研究 段晓培（62）
关于水利水电工程管理及施工质量问题 贺飞珲（64）
公路桥梁精细化管理研究 孙娴（66）
财政分权、产业结构与空气污染 郭义琴（68）
企业的内部审计质量控制问题及对策研究 韩兴国 等（70）
“营改增”对建筑施工企业成本的影响分析 马丽娟 等（73）
高校图书馆数字资源推介策略探索 王倩丽 等（75）
徐州市快递包装回收的现状及改善措施 金万莉 等（78）
项目员工强制性公民行为与工作倦怠关系研究 王雅荣 等（80）
完善劳动规章制度 防范企业用工风险 钟百红（83）
自然保护区生态旅游与生态环境保护研究 于宇 等（85）
对外直接投资与防范产业空心化对策研究 马忠民 等（87）
基于 DEA模型的安徽省创业板上市公司技术创新效率评价

凌飞（89）
高校设计类实验室开放共享管理模式研究 肖畅（93）
中小企业市场营销能力提升策略探究 牛曼冰 等（95）
财政支持公共卫生应急管理体系研究 郭旭 等（97）
辽宁创业生态系统协同发展研究 康宇航（99）
泰州港物流配送中心发展对策研究 祝井亮（101）

价值工程
2020 年 7 月上旬刊（总第 567 期 /第 39 卷）

1982 年创刊 2020 年 7 月 8 日出版

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等 教育学会 价值工程 分会

封面刊名题字： 袁宝华

—————————————————————————————————————————

主管单位：
河北省科学技术协会

主办单位：
河北省技术经济管理现代化研究会

—————————————————————————————————————————
总 顾 问： 管在源

总 编： 高志彪

总 编 室： 师瑞

电 话： 0311-87024742
—————————————————————————————————————————
编 辑 部： 马慧霞

刘英禄

电 话： 0311-83020178
0311-83036626

传 真： 0311-87024742
投稿信箱： vezzsbjb@163.com
网 址： www.vezzs.com
责任编辑： 高生明

封面设计： 王金军

版面设计： 韩宇红

—————————————————————————————————————————

国际标准连续出版物号： ISSN 1006-4311
国内统一连续出版物号： CN 13-1085/N
国内邮发代号： 18-2
国内订阅： 全国各地邮局

国内发行： 河北省报刊发行局

国外发行： 中国国际图书贸易总公司

印 刷： 廊坊市长岭印刷厂

—————————————————————————————————————————
编辑出版单位： 价值工程杂志社

社 址： 石家庄槐安西路 88号
邮 编： 050091
国内定价： 30.00元人民币

海外定价： 30.00美元

会刊

·Ⅰ·



农药污染对生态环境的影响分析与可持续治理对策

张巍 等（103）
“双一流”战略下地方行业特色高校品牌建设路径分析

毕浩然 等（105）
刍议建筑中绿色建筑增量成本可视化设计与应用

罗旭（107）
基于高速公路路面拓宽施工关键技术探究 张超 等（109）
战略管理视角下的 A企业财务报表分析 张青青（111）

* 价值链·供应链 *
智能快递柜在城市末端配送的满意度调查研究

鲍霆嫣 等（113）
在 O2O模式下的校园代买代办业务问题研究

周施妍 等（116）
考虑服务商竞争的物流服务团购研究 胡枫（118）
乡村振兴视角下石门县柑橘物流配送模式研究

伍克喜 等（122）

* 功能载体创新 *
浅析复杂地质条件下盾构隧道推进预处理 胡天宝（124）
轨道交通地下连续墙基坑渗漏水处理方法

谢林星（127）
沥青路面养护管理中常见问题及解决措施分析

翁春辉（129）
深基坑支护施工技术研究 李世仲（131）
简述铁路单线隧道硬岩施工光面爆破技术及风险控制

冯进军（133）
门式刚架围护结构设计注意事项 李鹏锐 等（135）
汤池特大桥（60+100+60）m连续梁墩梁临时固结施工设计

赵志全（137）
基于 BIM的混凝土管桩虚拟施工 李澳 等（140）
试析高速铁路简支箱梁冬期施工质量控制 杨格（143）
富水软岩斜井井筒涌水防治与围岩稳定研究

任冬冬 等（145）
浅谈带压焊接精准堵漏方法 韩伟（148）
超高性能排水磨耗层 UHPP在提升山区高速公路水膜路段

安全通行水平中的应用 周鑫（150）
铁路立交工程封闭式路堑施工路面裂纹的成因与处理

郭斌（153）
基于空调效应下的砌体温度裂缝理论分析 何潇鑫（157）
小断面岩巷掘进机的改进优化设计 马昭（159）
翻板式安全切断阀的设计 侯润海（161）
盾构管廊不减压到站接收技术及施工要点 阎磊 等（163）
基于既有隧道健康检测的小净距立体交叉新建隧道安全性分析

孟庆一 等（165）
高层建筑混凝土施工技术探讨 梁同信（172）

* 价值应用 *
MES 垚在江南某公司装配生产区域的应用 盛 （174）
基于 3D打印技术的水枪扳机铸造工艺改进

吕炳邑 等（177）
浅谈甘肃省张掖市高速公路的绿化恢复 赵瑛（179）

水利工程中水土保持生态修复技术的应用研究

伏文兵 等（181）
灌浆技术在市政道路软土地基中的应用

郭进涛（183）
智能建筑中电气工程及其自动化技术的应用分析

张浩（185）
硫酸尾气处理技术的发展现状及发展趋势展望

祝彬彬（187）
预制装配式建筑的绿色建筑技术研究 李菲（189）
基于物联网的现代农业生产系统的研究 曾佳怡 等（191）
Trimble SX10三维激光扫描仪在土木工程中的应用

郭韩（193）
城市建筑运维阶段电梯安全技术手段研究现状分析

范九巳 等（195）
不同惯性系之间的时间观测比值和力变效应 杨尚文（197）
基于无损检测的道路桥梁工程测量技术研究

杜芳杰（201）
水工钢结构腐蚀的图像识别技术 叶慰（203）
河南磷矿类型划分及其分布特征综述 关辉（205）
基于 BIM技术的土建和安装设计应用研究

刘志扬 等（209）
训练装备体系使用效果评估方法研究 李梓 等（211）
区块链存证技术在司法审判中的应用 曾潮缤 等（214）
“互联网+”背景下大学生创新创业发展趋势分析

顾宇蓉 等（218）
基于 Orthopair模糊相似测度的多属性群决策方法研究

王润玮 等（220）
Daydream在基于 VR的校园漫游项目中优化作用的

研究与应用 闫斌 等（225）
上海体育产业的特征分析与趋势预测 朱雅菊（227）
屋内配电装置相关设计探讨 张洪（230）
我国中等专业人才投入与产出的效率研究 张泽 等（232）
一种基于 orthopair模糊相似测度的多属性群决策方法

邓欣辰 等（235）
“BIM+”在工程建设中的应用 汤易之（240）

* 工业工程 *
基于混合蚁群算法机加车间设备布局优化研究

张新敏 等（243）
基于 SLP/TOPSIS法的沃尔玛超市布局规划问题分析与评价

童小龙 等（246）
基于粒子群与遗传算法的排序区拣选优化研究

张岩 等（249）

* 理论综述 *
南通市长期护理保险制度的现实困境与优化路径

倪培凡（253）
农村产业融合发展研究综述 彭跃秒 等（256）

·Ⅱ·



CONTENTS

Value Engineering
(VE)

Fortnightly Issue

Started in 1982
Vol.39 7.a

（Sum No.567）
Published in Jul. 8， 2020 ISSN 1006-4311

CN 13-1085/N

Printed by:
Changling Printing House,Langfang
Distributor:
Shijiazhuang Post Office
Subscriptions：
Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code： 18-2
Domestic Single Price：
￥30.00
Overseas Single Price：

﹩30.00
Open Publishing

Chief Edior's Department:
Shi Rui
Editor：
Editorial Team of VE
Publisher:
Magazine Publishing House of VE
Address:
No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang
Tel： （0311） 87024742
E-mail：
vezzsbjb@163.com

Inscribed：
Yuan Baohua
General Counsel：
Guan Zaiyuan
Executive Editor-in-chief：
Gao Zhibiao
Manager:
Hebei Association for
Science and Technology
Sponser:
Hebei Institute of Technology
Economy and Modern Management

VALUE MANAGEMENT
1 Research on the Influence of Management Power on Enterprise Value ZHU Yan-qin
4 The Establishment and Improvement Countermeasures of Municipal Engineering Management Quality and Control System

MA Jie，et al.
6 The Effect and Reflection of E-commerce Poverty Alleviation from Gender Perspective LIU Mei-yi，et al.
8 Study on the Financing Method of Fuzhou Tourism Industry YUAN Zhi-hua，et al.
11 Analysis of the Problems in Current Electromechanical Management of Coal Mine ZHONG Kai
13 On Risk Management in Construction Engineering Management ZHANG Guo-fa
15 Study on the Relationship among Influencing Factors of Garbage Classification Based on SEM

KONG Wei-wei
17 Risks and Countermeasures of Change Claims in Water Conservancy Project Contract Management

CHENG Guo
19 Analysis of Cost Control of Green Building Engineering Cost Budget YAN Hua-li
22 Problems and Countermeasures in the Whole Process Control of Engineering Cost WANG Fu-jing
24 Thoughts on Optimizing Decision-making Process of Waste Incineration Power Generation Project under PPP Mode

LU Hai-yu
26 Discussion on Refined Management of Engineering Projects of Real Estate Enterprises LI Shi-jiang
28 Discussion on the Strategies for Improving Fire Supervision Work by Informatization ZHAO Yan-ning
30 Research on Construction Unit Performing Subject Responsibilities under Optimized Business Environment

BAI Rui-zu，et al.
32 Evaluation of Construction Safety Management Based on Grey Clustering Method FAN Xian-xian
36 Research on Difficulties and Countermeasures of Post-evaluation Consulting Service of Construction Project

JI Jian-tao
38 Status Analysis of the Effectiveness of Environmental Supervision and Law Enforcement and the Improvement
Countermeasures GENG Yi-gang

40 Analysis of Urban Ecological Environment Protection and Sustainable Development SHEN Shu-xia，et al.
42 Analysis of Metro Construction Materials Management Based on Full Control YUAN Feng
44 Inventory Model for Defective Items with Mixed Payment Method WU Rong-yi，et al.

·Ⅲ·



48 A Summary of Research on the Relationship among Family Corporate Governance, Social Trust and Corporate Performance
JIANG Rui

51 Rural Tourism Road to Prosperity from a Precise Perspective ZHENG Xian-shan，et al.
53 Research on the Progress Management of Telecommunication Customer Service System Construction Project for a
Specific Customer Group XIAO Wen-fei，et al.

59 Innovative Analysis of Luckin Coffee Marketing Model Based on Consumer Perception Survey
WANG Tian-shuo，et al.

62 Analysis and Research of Bridge Construction Management and Control Strategy DUAN Xiao-pei
64 On the Management and Construction Quality of Water Conservancy and Hydropower Projects HE Fei-hui
66 Research on Refined Management of Highway Bridges SUN Xian
68 Fiscal Decentralization, Industrial Structure and Air Pollution GUO Yi-qin
70 Research on the Problems and Countermeasures of Enterprise Internal Audit Quality Control

HAN Xing-guo，et al.
73 Analysis of the Impact of "Business Tax to VAT" on the Construction Companies Cost MA Li-juan，et al.
75 The Exploration of Digital Resources Promotion Strategy in University Library WANG Qian-li，et al.
78 Present Situation and Improvement Measures of Xuzhou Express Package Recycling JIN Wan-li，et al.
80 Research on the Relationship between Project Employees' Compulsory Citizenship Behavior and Job Burnout

WANG Ya-rong，et al.
83 Improving Labor Rules and Regulations to Prevent the Employment Risk of Enterprises ZHONG Bai-hong
85 Study on Eco-tourism and Eco-environmental Protection in Nature Reserves YU Yu，et al.
87 Outward Foreign Direct Investment and Countermeasures to Prevent Industry Hollowing MA Zhong-min，et al.
89 Evaluation of Technology Innovation Efficiency of GEM Listed Companies in Anhui Province Based on DEA Model

LING Fei
93 Research on Model of Open Management in University Laboratory of Design Major XIAO Chang
95 Research on the Strategy of Improving the Marketing Capability of Small and Medium-sized Enterprises

NIU Man-bing，et al.
97 Research on Public Health Emergency Management System with Financial Support GUO Xu，et al.
99 Study on Collaborative Development of Entrepreneurial Ecosystem in Liaoning Province KANG Yu-hang
101 Research on the Development Countermeasure of Taizhou Port Logistics Distribution Center ZHU Jing-liang
103 Analysis of the Impact of Pesticide Pollution on the Ecological Environment and the Sustainable Governance
Countermeasures ZHANG Wei，et al.

105 Analysis on the Path of Brand Building of Local Industry Characteristic Universities under the Strategy of
"Double First-class" BI Hao-ran，et al.

107 On the Visual Design and Application of Green Building Incremental Cost in Architecture LUO Xu
109 Research on Key Technology of Widening Construction of Expressway Pavement ZHANG Chao，et al.
111 Analysis of Financial Statements of Enterprise A from the Perspective of Strategic Management

ZHANG Qing-qing

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN
113 Recearch on Customer Satisfaction of Intelligent Express Cabinet in the End of City BAO Ting-yan，et al.
116 A Study on the Issue of Buy and Sell Agency Services in Campus under O2O Model ZHOU Shi-yan，et al.
118 Research on Group Buying of Logistics Service Considering Competing Providers HU Feng
122 Study on the Distribution Mode of Citrus Logistics in Shimen County from the Perspective of Rural Revitalization

WU Ke-xi，et al.

·Ⅳ·



FUNCTION CARRIER INNOVATION
124 Preliminary Analysis of Preprocessing of Shield Tunnel Propulsion under Complex Geological Conditions

HU Tian-bao
127 Treating Method of Leakage of Foundation Pit of Underground Continuous Wall of Rail Transit

XIE Lin-xing
129 Analysis of Common Problems and Solutions in Asphalt Pavement Maintenance Management

WENG Chun-hui
131 Research on Construction Technology of Deep Foundation Pit Support LI Shi-zhong
133 Brief Introduction of Smooth Blasting Technology and Risk Control in Hard Rock Construction of Single-track
Railway Tunnel FENG Jin-jun

135 Precautions for the Design of Portal Frame Enclosure Structure LI Peng-rui，et al.
137 Construction Design of Temporary Consolidation of (60+100+60)m Continuous Beam Pier of Tangchi Super Large Bridge

ZHAO Zhi-quan
140 Virtual Construction of Concrete Pipe Pile Based on BIM LI Ao，et al.
143 Analysis of Quality Control of Simple Support Box Girder in High-speed Railway in Winter YANG Ge
145 Study on Water Gushing Prevention and Stability of Surrounding Rock in Inclined Shaft of Water-rich Soft Rock

REN Dong-dong，et al.
148 Discussion on the Precise Plugging Method of Pressure Welding HAN Wei
150 Application of Ultra-high Performance Drainage and Wearing Course UHPP in Improving the Safe Passage Level of
Water Film Section of Mountain Expressway ZHOU Xin

153 Causes and Treatment of Pavement Cracks in Closed Cutting Construction of Railway Interchange Project
GUO Bin

157 Theoretical Analysis of Temperature Cracks in Masonry Based on Air Conditioning HE Xiao-xin
159 Improvement and Optimization Design of the Roadheader for Small Section Rock Roadway MA Zhao
161 The Design of Safety Shut-off Valve with Turning Plate HOU Run-hai
163 Reception Technology and Construction Points of Shield Tunnel Arriving at the Station without Decompression

YAN Lei，et al.
165 Safety Analysis of New Tunnels with Small Clear Distance Based on Health Detection of Existing Tunnels

MENG Qing-yi，et al.
172 Discussion on Concrete Construction Technology of High-rise Building LIANG Tong-xin

VALUE APPLICATION
174 Application of MES in the Assembly Production Area of a Company in Jiangnan SHENG Yao
177 Improvement of Casting Process of Water Gun Trigger Based on 3D Printing Technology LV Bing-yi，et al.
179 On the Restoration of Greening of Zhangye Expressway in Gansu Province ZHAO Ying
181 Application Research on Ecological Restoration Technology of Soil and Water Conservation in Water Conservancy
Engineering FU Wen-bing，et al.

183 Application of Grouting Technology in Soft Foundation of Municipal Road GUO Jin-tao
185 Application Analysis of Electrical Engineering and Automation Technology in Intelligent Building

ZHANG Hao
187 Development Status and Development Trend of Sulfuric Acid Tail Gas Treatment Technology ZHU Bin-bin
189 Research on Green Building Technology of Prefabricated Building LI Fei
191 Research on Modern Agricultural Production System Based on Internet of Things ZENG Jia-yi，et al.

·Ⅴ·



193 Application of Trimble SX10 Three Dimensional Laser Scanner in Civil Engineering GUO Han
195 Analysis of Research Status of Elevator Safety Technology in Urban Construction Operation and Maintenance

FAN Jiu-si，et al.
197 Time Observation Ratio and Force Change Effect between Different Inertial Frames YANG Shang-wen
201 Research on Road and Bridge Engineering Measurement Technology Based on Nondestructive Testing

DU Fang-jie
203 Image Recognition Technology for Corrosion of Hydraulic Steel Structure YE Wei
205 Classification and Distribution of Phosphate Rock Types in Henan Province GUAN Hui
209 Research on the Application of Civil Engineering and Installation Design Based on BIM Technology

LIU Zhi-yang，et al.
211 Research on Evaluation Method of Use Effect of Training Equipment System LI Zi，et al.
214 The Application of Blockchain Certificate Storage Technology in Judicial Trial ZENG Chao-bin，et al.
218 Analysis of the Development Trend of College Students' Innovation and Entrepreneurship under the
Background of "Internet+" GU Yu-rong，et al.

220 An Approach to Multiple Attribute Group Decision Making Method Based on Orthopair Fuzzy Similarity Measure
WANG Run-wei，et al.

225 Research and Application of Daydream in Campus Roaming Works Based on VR YAN Bin，et al.
227 Characteristics Analysis and Trend Forecast of Shanghai Sports Industry ZHU Ya-ju
230 Discussion on the Relative Design of Indoor Power Distribution Equipment ZHANG Hong
232 A Study on the Efficiency of the Input and Output of the Secondary Professionals in China ZHANG Ze，et al.
235 Approach to Multi-attribute Decision Making Based on Generalized Orthorpair Fuzzy Similarity Measure

DENG Xin-chen，et al.
240 Application of "BIM+" in Engineering Construction TANG Yi-zhi

IE
243 Study on Workshop Machine Layout Optimization Based on Hybrid ACO ZHANG Xin-min，et al.
246 Analysis and Evaluation of Walmart Supermarket Layout Planning Based on SLP/TOPSIS

TONG Xiao-long，et al.
249 Research on Picking Optimization of Sorting Area Based on Particle Swarm Optimization and Genetic Algorithm

ZHANG Yan，et al.

THEORETICAL REVIEW
253 The Realistic Dilemma and Optimization Path of Long-term Nursing Insurance System in Nantong City

NI Pei-fan
256 A Summary of Research on Rural Industry Integration Development PENG Yue-miao，et al.

·Ⅵ·

郑重声明
1、本刊所刊载内容未经书面许可，任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制，及存储于检索系统，提供给公众或私人使用。

2、来稿在 15个工作日内给予回复录用与否，若未收到回复信息，请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3个月内，未录用者可自

行处理。请勿一稿多投，不涉及保密、署名无争议，请作者自留底稿，恕不退稿。

3、编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权，不同意删修的稿件请在来稿中声明。

4、本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬（或稿酬与作品审稿费、与作品样刊

费相抵）已包含相关期刊网站著作权使用费，所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议，请在投稿时说明，本刊

将按作者说明处理。


